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В статье исследуются актуальные проблемы привлечения виновного лица к административной или уголов-
ной ответственности за розничную продажу алкогольной и спиртосодержащей продукции несовершеннолет-
ним. Делается вывод о том, что наличие в законодательстве Российской Федерации подобных проблем может 
и должно рассматриваться как прямая угроза институту гражданского общества в России и требует незамедли-
тельной реакции, в том числе законодательной, направленной на их устранение. На основе анализа выявлен-
ных проблем автором предложены возможные варианты их нормативного урегулирования.
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The article examines topical problems of bringing the guilty person to administrative or criminal liability for retail 
sale of alcoholic and alcohol-containing products to minors. It is concluded that the presence of such problems in the 
legislation of the Russian Federation can and should be considered as a direct threat to the institution of civil society in 
Russia and requires an immediate response, including a legislative one, aimed at eliminating them. Based on the analy-
sis of the identified problems, the author proposed possible options for their regulatory settlement.
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